
PROTOKÓŁ NR III/2014 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 30 grudnia 2014 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski  
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM III SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie w sprawie propozycji 
zmiany porządku obrad sesji. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród postawił wniosek w sprawie 
wprowadzenia do porządku sesji projektów uchwały: 
projekt nr 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok, 
projekt nr 9 w sprawie zmian w „Planie urządzeniowo-rolnym Gminy Żmigród”, 
projekt nr 10 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żmigród „ dla 
działki nr 160/2 obręb Łapczyce, 
projekt nr 11 w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla południowo wschodniej części miasta 
Żmigród z ustaleniami „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Żmigród, 
projekt nr 12 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla południowo –wschodniej części miasta Żmigród. 
Pan Burmistrz poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały omówione przez 

radnych na posiedzeniu komisji. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie każdy projekt 
uchwały, o które wnioskował p. Burmistrz: 
 

wniosek za wprowadzeniem do porządku obrad projektu nr 8 w sprawie zmian 
w budżecie Gminy na 2014 rok, 
wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

wniosek za wprowadzeniem do porządku obrad projektu nr 9 w sprawie zmian 
w „Planie urządzeniowo-rolnym Gminy Żmigród”, 
wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 
 



wniosek za wprowadzeniem do porządku obrad projektu nr 10 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żmigród „ dla działki nr 160/2 obręb 
Łapczyce, 
wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

wniosek za wprowadzeniem do porządku obrad projektu nr 11 w sprawie 
stwierdzenia zgodności projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla południowo wschodniej części miasta 
Żmigród z ustaleniami „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Żmigród, 
wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

wniosek za wprowadzeniem do porządku obrad projektu nr 12 w sprawie 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
południowo –wschodniej części miasta Żmigród. 
wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
obrad wraz z przyjętymi wnioskami. 
Porządek obrad został przyjęty: 14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz oddał głos dla Radnej Haliny Szaniawskiej 
Wiceprzewodniczącej rady.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała zebranych, że w 
konkursie „Wyróżnienie Białej Wstążki”, laureatem na skalę kraju został Pan Marcin 
Horbik policjant -dzielnicowy z Komisariatu Policji w Żmigrodzie. Celem Konkursu 
„Wyróżnienie Białej Wstążki” jest nagradzanie oraz promowanie wzorowych i 
bezkompromisowych działań mężczyzn wobec tych, którzy stosują przemoc. 
Laureatem może zostać osoba, która jest rzeczywistym partnerem kobiet i 
konsekwentnie przeciwstawia się stosowaniu wobec nich przemocy we wszystkich 
aspektach życia. Następnie Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska odczytała 
list, który Pani Jolanta Kwaśniewska skierowała do Pana Mariusza Horbika. Na 
zakończenie Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przypomniała, że jest to 
druga nagroda dla Pana Mariusza Horbika, ponieważ w tamtym roku otrzymał 
nagrodę w konkursie „Policjant, który mi pomógł”  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Burmistrza Roberta 
Lewandowskiego o odczytanie listu gratulacyjnego, który został przygotowany na tą 
okoliczność, a następnie wręczył dla Pana Marcina Horbika. 
Wszyscy obecni na sesji oklaskami pogratulowali Panu Marcinowi Horbik. 
 

Na sesje przybył radny Rafał Zagórski  
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru sekretarza. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę Radnego Dariusza Gierusa  
Radny Dariusz Gierus wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali Radnego Dariusza 



Gierusa Sekretarzem obrad. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do osób, które będą zabierały 
głos, aby mówili do mikrofonu, ponieważ wówczas głos zostanie zarejestrowany.   
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia  wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2015 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że radni otrzymali opinię RIO 
we Wrocławiu w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Przewodniczący rady 
poinformował, że RIO wydało opinię pozytywną.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.7.2014 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie przyjęcia budżetu Gminy na 2015r.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że radni otrzymali opinię RIO 
we Wrocławiu w sprawie budżetu Gminy na 2015 r. Przewodniczący rady 
poinformował, że RIO wydało opinię pozytywną.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o odczytanie opinii Komisji Budżetu 
przez Radną Joanne Marie Kantor Przewodniczącą Komisji Budżetu. 
Radna Joanna Maria Kantor Przewodnicząca Komisji Budżetu odczytała opinię, 
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Radny Karol Kalinka poinformował, że jako członek komisji budżetowej chce 
podkreślić, że komisja wydała pozytywną opinię w sprawie budżetu gminy na 2015 
rok. Radny Kalinka poprosił o wyjaśnienie p. Burmistrza, dlaczego na inwestycje 
zostało zapisane tak mało środków. 

Burmistrz Gminy Robert Lewandowski wyjaśnił, że budżet został tak 
zaplanowany, iż nie zostały zaplanowane żadne środki zewnętrzne tj., kredyty, 
obligacje i pożyczki, co powoduje mniejsze przychody. Rok 2015 jest rokiem 
przygotowania do wydatków na inwestycje ze środków unijnych, a ponadto środki w 
wysokości 4 milionów zł zapisane w budżecie 2015 r. na inwestycje nie są małe. 
Następnie p. Burmistrz wymienił plany inwestycyjne: rozbudowa oświetlenia, budżet 
obywatelski zagospodarowanie terenu osiedla przy ul. Rybackiej, Lipowej, pl. Wojska 
Polskiego, przebudowa skrzyżowania na styku ul. Sienkiewicza, Wrocławskiej i 
Kościuszki, przygotowania ścieżek rowerowych do dużego projektu 
międzygminnego. Budżet 2015 roku jest budżetem bezpiecznym po latach dużych 
wydatkach inwestycyjnych. 
Radny Leszek Kraszewski zwrócił się do p. Burmistrza, aby poinformował, jakie 
wydatki czekają gminę Żmigród związane w węzłem drogowym w Korzeńsku. 
Burmistrz Gminy Robert Lewandowski wyjaśnił, że gmina Żmigród będzie 
ponosić koszty związane z oświetleniem węzła w Korzeńsku, ponieważ kosztami 
oświetlenia ulicznego przy drogach ekspresowych i autostradach są obciążane 
samorządy. Przewidywany koszt oświetlenia węzła w Korzeńsku dla gminy to około 



kilkudziesięciu tysięcy złotych. Po zakończeniu budowy drogi ekspresowej S5 gmina 
będzie musiała pokrywać koszt oświetlenia trzech węzłów. Kontynuując temat p. 
Burmistrz powiedział, że źle się dzieje, ponieważ samorządu muszą płacić za 
oświetlenie drogi, która nie jest drogą lokalną, a drogą ekspresową i koszt 
oświetlenie powinny leżeć po stronie państwa.  Samorządy będą dążyły w kierunku 
zmiany ustawy apelując do posłów, którzy nas reprezentują, zakończył p. Burmistrz. 
Pan Damian Sułkowski radny powiatowy skierował zapytanie do p. Burmistrza: 
1) w sprawie przebudowy wjazdu na stację paliw przy ul. Wrocławskiej, zadanie to 

miało być ujęte w budżecie, a nie zostało,  
2) w sprawie prac – przebudowy na kolektorze rzeki Sąsiecznicy, p. Burmistrz mówił, 

że będzie wykonywany, co roku etapami, brak tego zadania w budżecie na 2015 
r., 

3) w sprawie wysokości środków unijnych dla Żmigrodu w kwocie 800 tys. zł, a 
można było pozyskać wyższą kwotę. 

Burmistrz Gminy Robert Lewandowski udzieli odpowiedzi na postawione pytanie 
dla p. Damiana Sułkowskiego: 
Ad.3. wyjaśnił, że to pytanie należy skierować do autorów opracowania. 
Ad.1.zadanie to zostało ujęte w budżecie w środkach bieżących i pozostało do 
wykonania oznakowanie poziome i dokręcenie nakładek, 
Ad.2.wyjaśni, że nie mówił o wykonywaniu prac na kolektorze, co roku, ale że będą 
robili wszystko, aby w ciągu najbliższych dwóch lat 2015-2016 zadanie zrealizować 
przy wsparciu środków zewnętrznych, jeżeli taka możliwość będzie. Temat ten był 
omówiony i wyjaśniony na spotkaniu z mieszkańcami a mieszkaniec, który w imieniu 
mieszkańców składał ten wniosek taką informację przyjął do wiadomości. 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków do projektu uchwały  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.8.2014 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie wyborów sołtysów na terenie Gminy Żmigród.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Roberta Lewandowskiego 
Burmistrza Gminy Żmigród o przybliżenie projektu uchwały. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że zgodnie ze statutem sołectw 
wybory sołtysa i rady Sołeckiej na nowa kadencje zarządza Rada w drodze uchwały 
podjętej w terminie nie później niż 2 miesiące po rozpoczęciu nowej kadencji Rady. 
Wybory władz sołeckich należy przeprowadzić do 9 lutego 2015 r.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.9.2014 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie  wyboru przedstawicieli Gminy Żmigród  do 
Zgromadzenia Związku Gmin „BYCHOWO” . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przybliżył projekt uchwały informując, że 
radni zaproponowali do Zgromadzenia Związku Gmin Bychowo radnego Jana 
Czyżowicza przewodniczącego rady, radnego Jerzego Kowalewskiego, a z urzędu 
wchodzi burmistrz Robert Lewandowski.  



Radny Karol Kalinka uzupełniając wypowiedź przewodniczącego rady powiedział, 
że członkostwo w Zgromadzeniu Związku Gmin Bychowo jest funkcją społeczną, a 
zaproponowani przedstawiciele są mieszkańcami terenów gdzie Związek Bychowo 
świadczy usługi na rzecz ludność.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.10.2014 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Gminy Żmigród.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.11.2014 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Żmigród realizowane przez 
MZGK w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.12.2014 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przybliżył projekt uchwały informując, że 
radni zaproponowali do Społecznej Komisji Mieszkaniowej Wiceprzewodniczącą rady 
Halinę Szaniawską.   
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.13.2014 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka poprosił p. Skarbnik o krótkie zreferowanie wprowadzonych 
zmian w budżecie gminy. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że szczegółowo wczoraj na 
komisji omówiła projekt uchwały, jeżeli są konkretne pytania do zmian to udzieli 
wyjaśnień. 
Radny Karol Kalinka ponownie zwrócił się do p. Skarbnik o krótkie zreferowanie 
wprowadzonych zmian, ponieważ nie wszyscy byli obecni na komisji. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy przeprosiła i powiedział, że bardzo 
szanuje czas radnych, a w czasie wczorajszego posiedzenia komisji zmiany do 
budżetu zostały omówione, a jeżeli kogoś z radnych nie było to proszę pytać 
zakończyła p. Skarbnik. 



Burmistrz Robert Lewandowski uzupełniając wypowiedź p. Skarbnik powiedział, że 
to nie jest tak, że nie chcemy czegoś nie powiedzieć. Na posiedzeniu komisji zostały 
zreferowane wszystkie uchwały, jeżeli są pytanie to to proszę pytać, a odpowiedź 
zostanie udzielona. 
Pan Damian Sułkowski radny powiatowy powiedział, że radny pyta, a pracownik 
odpowiada. Pan Sułkowski powiedział, że też chciałby się dowiedzieć, jakie zmiany 
zostały wprowadzone, ponieważ w Internecie nie było tego projektu. Na zakończenie 
p. Sułkowski powiedział, że nie podobał się jemu ton odpowiedzi p. Skarbnik. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że w biuletynie nie zostały 
umieszczone wszystkie projekty uchwały ze względu na ich późne wprowadzenie i 
poprosił p. Skarbnik o krótkie omówienie. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy zwróciła się do radnego powiatowego, 
że przykro jej, iż nie odpowiada dla radnego jej ton odpowiedzi. Pani skarbnik 
ponowie wyjaśniła, że na posiedzeniu komisji został omówiony projektu uchwały, a 
zostały zmienione dochody, wydatki w załączniku dotyczącym MZGK zostały 
uszczegółowione przychody i koszty, a rozchody pozostały na takim samy poziomie. 
W inwestycjach nie ma zmian, a zmiana dotyczy tylko klasyfikacji. Na zakończenie p. 
Skarbnik powiedziała, że dziś zrobiła wyjątek, ponieważ powinniśmy szanować swój 
czas, a jeżeli ktoś chce przyjść na komisje to serdecznie zapraszam. Radni są po to i 
Państwo taką rolę na siebie przyjęli, aby informować mieszkańców, którzy chcą się 
dowiedzieć, jakie są zmiany w budżecie, dodała p. Skarbnik. 
Radny Karol Kalinka podziękował p. Skarbnik za objaśnienie. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.14.2014 
 

Projekt nr 9 w sprawie zmian w „Planie urządzeniowo-rolnym Gminy Żmigród”. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.15.2014 
 

Projekt nr 10 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żmigród „ 
dla działki nr 160/2 obręb Łapczyce. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.16.2014 
 

Projekt nr 11 w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla południowo wschodniej części 
miasta Żmigród z ustaleniami „studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 



Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.17.2014 
 

Projekt nr 12 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla południowo –wschodniej części miasta 
Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka poprosił o zreferowanie najważniejszych zmian. 
Pan Artur Knappik kierownik ref. AGN poinformował, że projekt uchwały również 
był omówiony na posiedzeniu komisji, ponadto dokument podlegał całej procedurze 
planistycznej włącznie z wyłożeniem i zbieraniem uwag od mieszkańców. 
Mieszkańcy na zapoznanie się z proponowanymi zmianami mieli ponad 6 tygodni.  
Kontynuując temat p. Kierownik powiedział, że nieproponowane są żadne duże 
zmiany, ale zmiany o charakterze kosmetycznym tj. doprecyzowanie zapisów, które 
nie do końca były przyjazne dla naszych mieszkańców np. udało się wynegocjować z 
konserwatorem zabytków znaczne zmniejszenie terenów, które podlegały jego 
opiece, a szczególnie teren za byłym POM-em 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.III.18.2014 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Informacja Burmistrza Gminy Żmigród za okres od 05.11.2014 r. do 30.12.2014 
r. Podjętych zostało 44 zarządzenia. 
1) w sprawie przedłożenia projektu wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żmigród 

na 2015 rok i lata następne, 
2) w sprawie przedłożenia projektu budżetu gminy Żmigród na 2015 r. 
3) sześć zarządzeń w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2014 r. 
4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2014 r.. Zwiększono dochody i 

wydatki o kwotę 43.204,-zł. Po zmianie dochody wynoszą 53.233.272,70 zł, a 
wydatki wynoszą 55.663,708,70 zł, 

5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2014 r.. Zmniejszono dochody i 
wydatki o kwotę 104.360,-zł. Po zmianie dochody wynoszą 53.128.912,70 zł, a 
wydatki wynoszą 55.559.348,70 zł, 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2014 r.. Zmniejszono dochody i 
wydatki o kwotę 618, -zł. Po zmianie dochody wynoszą 50.305.329,70 zł, a 
wydatki wynoszą 55.735.3765,70 zł, 

7) siedem zarządzeń w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym na rzecz najemców lokale mieszkalne w Żmigrodzie: 

- przy ul. PKWN 40/2, 24a/1a, 19/1a, 27/2 ul. Rzeźnicza 1a/1, ul.22-go Lipca 2/2, ul. 
Marii Konopnickiej 13/5 wraz ze sprzedażą procentowego udziału w gruncie, 

8) w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierżawnego na rok 2015 za lokale 
użytkowe, stanowiące własność Gminy Żmigród ( najniższa stawka za loka wynosi 
2,57 zł /m2, a najwyższa wynosi 27,71zł/m2), 

9) w sprawie nabycia prawa własności na rzecz Gminy Żmigród nieruchomość 



zabudowaną własność Skarbu Państwa, położoną w obrębie Żmigrodu działka nr 
66 AM13 o pow.0,0006 ha, 

10) trzynaście zarządzeń w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego 
nieruchomości niezabudowane własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie 
Żmigrodu; 

a) działka nr 3/34 AM24 o pow.1332 m2,    
b) działka nr 3/33 AM24 o pow.1165m2, 
c) działka nr 3/32 Am24 o pow.1094 m2, 
d) działka nr 3/31 Am24 o pow.1045m2, 
e) działka nr 3/27 AM24 o pow.1094 m2, 
f) działka nr 3/26 AM 24 o pow.1026m2, 
g) działka nr 3/25 AM 24 o pow.1067m2, 
h) działka nr 3/24 AM 24 o pow.1135m2, 
i) działka nr 3/23 AM 24 o pow.1098 m2, 
j) działka nr 3/22 AM 24 o pow.1136 m2, 
k) działka nr 3/21 AM o pow.1027 m2, 
l) działka nr 3/20 AM 24 o pow.1062 m2, 
m) działka nr 3/19 AM 24 o pow.1049 m2, 

11) dwa zarządzenia w sprawie wydzielenie z mieszkaniowego zasobu Gminy 
Żmigród lokali z przeznaczeniem na wynajem: 

a)  jako pomieszczenie tymczasowe położone w miejscowości Borzęcin 10/2, 
b) jako lokal socjalny położony w miejscowości Borzęcin 10/1, 

12) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych 
Gminy Żmigród w 2015 r. z zakresu: 

a) ochrony i promocji zdrowia- zwalczania narkomanii,  
b) ochrony i promocji zdrowia- przeciwdziałania alkoholizmowi, 
c) pozostałe zadania z ochrony i promocji zdrowia-działanie na rzecz osób 

niepełnosprawnych, 
d) kultury fizycznej 
e) turystyki 
f) pomocy społecznej- dożywianie osób dorosłych, 
g) pomocy społecznej – dożywianie dzieci, 
h) oświaty i wychowania, 
i) polityki społecznej- integracja 
j) kultury o ochrony dziedzictwa narodowego, 

13) w sprawie ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadań 
publicznych Gminy Żmigród w 2015 r. z zakresu: 

a) ochrony i promocji zdrowia- zwalczania narkomanii,  
b) ochrony i promocji zdrowia- przeciwdziałania alkoholizmowi, 
c) pozostałe zadania z ochrony i promocji zdrowia-działanie na rzecz osób 

niepełnosprawnych, 
d) kultury fizycznej 
e) turystyki 
f) pomocy społecznej- dożywianie osób dorosłych, 
g) pomocy społecznej – dożywianie dzieci, 
h) oświaty i wychowania, 
i) polityki społecznej- integracja 
j) kultury o ochrony dziedzictwa narodowego  

14) w sprawie powołania zespołu ds. opracowania Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Żmigród na lata 2015-20120, 



15) w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół Dwujęzycznych w 
Żmigrodzie Pani Katarzynie Lech na okres od 2 grudnia 2014 r. do 31 sierpnia 
2019 r., 

16) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Katarzynie Lech Dyrektorowi 
Zespołu Szkół Dwujęzycznych w Żmigrodzie do dokonywania czynności 
prawnych związanych z prowadzeniem szkoły, 

17) w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w 
Żmigrodzie, 

18) dwa zarządzenia w sprawie przedłożenia projektów uchwał na sesję w dniach 
8.12.2014 r. i 30.12.2014 r. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad interpelacji i zapytań. 
Pan Damian Sułkowski radny powiatowy w sprawie niewywiązywania się firmy, 
która odbiera śmieci, dotyczy niewłaściwych worków. Pan Sułkowski poruszył 
również temat, godzin pracy punktu odbioru odpadów PSOK. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK w odniesieniu do zapytań radnego powiatowego 
w sprawie worków wyjaśnił, że sytuacja się poprawi i do mieszkańców docierają 
worki właściwe. W sprawie PSOK-u p. Dyrektor wyjaśnił, że w soboty jest czynny do 
godz.13 oraz w dni targowe wtorek i piątek zgodnie z obowiązującym regulaminem. 
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wolne wnioski. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrz Gminy Żmigród powiedział, że gmina 
przystąpiła do prac nad aktualizacją dokumentu, który mówi o kierunkach i rozwoju 
gminy, a dotyczy wszystkich sfer życia codziennego mieszkańców stąd też ranga, 
ważność i znaczenie tego dokumentu. W roku 2003 została opracowana strategii, 
która w tamtym czasie nie była obowiązkowa, ale była niezbędna, ponieważ ułatwiała 
pozyskanie środków zewnętrznych.   Dziś każda gmina jest zobligowana ustawowo 
do opracowania takiego dokumentu. Burmistrz Gminy zarządzeniem powołał zespół, 
który składa się z 11 osób pracowników urzędu i jednostek organizacyjnych. Pan 
burmistrz Zdzisław Średniawski powiedział, że w pracach nad opracowaniem 
strategii powinni wziąć udział wszyscy zainteresowani tj. organizacje młodzieżowe, 
grup społeczne, grupy zawodowe, grupy gospodarcze, organizacje pozarządowe, 
sołtysi, radni i mieszkańcy naszej gminy. Pan Burmistrz wyjaśnił, że ankiety, które 
zostały opracowane przez Zespół zostały rozdane dla radnych i sołtysów na sesji, ale 
zostaną również rozprowadzone do szkół, zakładów i instytucji, które są na ternie 
gminy. Ankiety są skierowane do kobiet i mężczyzn i tak: do 191 kobiet i 183 
mężczyzn.  Pierwsze spotkanie zespołu dla opracowania strategii odbędzie się w 
dniu 21 stycznia 2015 r. o godz.17, kolejne spotkanie jest przewidziane w lutym i 
marcu, burmistrz skierował zaproszenie do wszystkich obecnych, wszystkie 
spotkania odbędą się w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie.  Planowane są 
również, spotkania na terenach sołectw, aby mieszkańcy terenów wiejskich mogli 
wnieś swoje uwagi.  Dokument strategii nie może być w swej złożoności za 
szczegółowy, ale zawierający wszystkie najważniejsze elementy dotyczące 
funkcjonowania całej gminy na kilkunastu stronach. Pan Burmistrz dodał, iż 
dokument strategii jest istotny i ważny, ponieważ musi być porównywalny ze 
strategią rozwoju powiatu, i strategią województwa dolnośląskiego, które zostały 
opracowana do roku 2020. Ponadto opracowany dokument strategii będzie pomocy 



dla pozyskania środków zewnętrznych. Na zakończenie Pan burmistrz powiedział, że 
liczy na owocną i konstruktywną współpracę i ponowił zaproszenie do udziały w 
pierwszym spotkaniu, które odbędzie się 21 stycznia 2015 r. o godzi 17 w ZPK w 
Żmigrodzie. 
Radny Leszek Kraszewski postawił wniosek w sprawie zaproszenia na łączone 
posiedzenie komisji p. Prezes PGK Doliny Baryczy w temacie dalszego 
funkcjonowanie PGK. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wniosek został przyjęty i p. 
Prezes zostanie zaproszona na wspólne posiedzenie komisji.  
Radny Karol Kalinka  
- w sprawie strategii   
Radny Kalinka w sprawie rozważanie ankiet w systemie elektronicznym dostępnych 
na stronie urzędu, co wiąże się z większą liczbą przebadanych i mniejszymi 
kosztami. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że jest za opracowanie 
konkretnego dokumenty, a nie kilkunastostronicowego, jak wspomniał p. Burmistrz.  
Strategia powinna poruszać wiele aspektów takich jak: opieka zdrowotna, 
zwiększenia komunikacji między grupami społecznymi. Radny zwrócił się do 
wszystkich o udział w opracowaniu strategii, 
- w sprawie pomocy prawnej  
Radny Kalinka poinformował, że organizuje spotkania Kancelarii Prawnej z 
Wrocławia z mieszkańcami w sprawie bezpłatnej pomocy prawnej. Radny zwrócił się 
do sołtysów o rozpowszechnienie tej informacji  
Z-ca Burmistrz Zdzisław Średniawski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Kalinki w sprawie strategii powiedział, iż ma nadzieję, że p. radny włączy się 
aktywnie do pracy nad strategią: 
- w sprawie ilości stronic strategii wyjaśnił, że nie liczy się ilość, ale jakość,  
- w sprawie ankiet drogą elektroniczną wyjaśnił, że ta forma ankiet mogłaby 
wprowadzić pewne wypaczenia, ponieważ ankieta jest kierowana do osób 
pełnoletnich, a elektronicznie ankietę mógłby wypełnić ośmiolatek. Ankieta podana 
przez ankietera, jak na dziś jest najlepszą formą. 
- w sprawie porad prawnych wyjaśnił, ze bezpłatne porady prawne są prowadzone od 
kilku lat na terenie gminy i prawnik przyjmuje mieszkańców w GCI w Żmigrodzie. 
Radny Karol Kalinka podziękował p. Burmistrzowi za wyjaśnienie. W odniesieniu do 
porad prawnych p. Radny powiedział, że porady prawne na pewno będą mile 
widziane przez mieszkańców, a prawnicy z kancelarii są bardzo dobrymi 
specjalistami, w sprawie organizacji spotkań będzie kontaktował się z sołtysami. 
Natomiast w sprawie ankiet do strategii powiedział, iż uważa, że obie formy byłyby 
dobre, a w ankietach elektronicznych mogłaby wziąć większa grupa ankietowanych.   
Opracowanie strategii powinno być oparte na solidnym biznesplanie, które wskaże 
jak mamy działać w kolejnych latach i zróbmy to solidnie, aby było można na nim się 
opierać przez kilka lat, dodał radny. 
Burmistrz Robert Lewandowski w sprawie strategii powiedział, że w opracowaniu 
strategii gmina współpracuje z osobami, które zajmują się tym, na co dzień. Chodzi o 
opracowanie takiego dokumentu, który będzie przyswajalny dla mieszkańców. 
Strategia, która zostanie opracowana jest strategią ogólną, ale dla różnych obszarów 
są opracowywane strategie szczegółowe. Ankieta papierowa została przyjęte, 
ponieważ jest skuteczna w dotarciu do ankietowanych. 
 
Sołtys z Korzeńska skierował do wszystkich podziękowanie za pomoc w organizacji 
Dożynek Gminno- Powiatowych, które odbyły się w Korzeńsku. Ponadto sołtys 



skierował podziękowania do Sołtysów, którzy na dożynki w Korzeńsku przybyli ze 
straganami sołeckimi tj. Osiek, Borzęcin, Bychowo i Niezgoda. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr I  i II sesji. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr I i II. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie ( 15 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że posiedzenia komisji w 
sprawie opracowania planu pracy na 2015 r. będą odbywały się w styczniu po 
ustaleniu przez przewodniczących komisji terminów.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz i Burmistrz Gminy Robert Lewandowski 
złożyli życzenia z okazji nowego roku 2015.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM III SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.15 10. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


